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ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ GENT GRAN I CIUTAT 

DATA i LLOC: 28 de novembre de 2023, 16:30 h, a la Sala de Junta de Govern de Ajuntament de 
Girona 

ASSISTENTS: Jordi Sirvent, Llorenç Gironés, Maria Suñer, Josep M. Sáis, M. Rosa Pié, Joan Miró,  
Dolors Estañol, Julián López, Josep Barea, M. Àngels Bahí, Montse Pérez, Rosa Moneny, Àngel 
Berna, Josep M. Castanyer, Pere Heras, Josep Brugué, Tere Delgado, Ramón Robles, Lluís Torner, 
Lluc Salellas, Gemma Martínez, Enric Rubio, Sònia de Paz, Lourdes Delgado 

 

1.- Aquesta reunió s’ha proposat per fer la presentació a l’alcalde i regidora de Ciutat que Cuida 
dels membres de les comissions del consell municipal de la gent gran. Els responsables polítics 
donen la benvinguda i exposen que els interessa conèixer quines son les opinions dels membres 
dels casals i les comissions de gent gran perquè aquest equip de govern vol fer polítiques de 
ciutat per a la gent gran, per a tota la gent gran, no només per aquelles persones en situació de 
dependència. Es mantindran els serveis d’atenció més assistencialista i es milloraran aquests 
serveis, però també es vol promoure la participació a la ciutat de totes les persones majors de 
65 anys i dissenyar polítiques per a tots els perfils que hi ha d’aquesta edat.  

Es fa un torn de presentació de tots els assistents i seguidament els representants de cada casal 
exposen els temes que en aquests moments els hi preocupen: 

- Casal de Sant Daniel: Consideren que la subvenció a les entitats de gent gran s’ha retallat 
i creu que ja estan fent un esforç considerable per a què l’Ajuntament no subvencioni 
totes les activitats que es fan. Per altra banda, demana que hi hagi un tècnic de suport als 
casals per a la tramitació i també per coordinar-se entre ells, tal com s’havia fet fa anys. 
Incideixen que des de fa un temps estan intentant renovar la junta però s’estan trobant 
amb moltes dificultats de gestió/burocràcia i informàtiques que fa que no puguin avançar 
en aquest tema i demanen si se’ls pot donar suport. També senyala que al carrer que puja 
a Sant Daniel, a l’alçada de Galligans, hi ha un gual molt mal posat que caldria revisar.  

- Casal del Mercadal-Barri Vell: Està d’acord en què cal ampliar la subvenció a la gent gran 
i recorda que no s’ha pogut imprimir el butlletí del seu casal des de gener, que és molt 
important per a tots els membres, i demana que no es torni a repetir. Demana que es 
torni a contractar el trenet que havia a Girona, que es va donar de baixa sense una 
explicació justificada. Igualment senyalen que s’està perdent l’educació i deferència que 
havia cap a les persones grans i avui dia els joves no cedeixen els seients a les persones 
grans. Cal educar els joves en civisme. 

- Casal de Montilivi: Estan ubicats en un local de la Generalitat i per ara tot bé però tenen 
dificultats per trobar relleu a l’associació.  

- Casal de Santa Eugènia: Veuen molt positiu l’increment de gent participant en les 
activitats del casal i demanen suport tècnic per a les gestions que han de fer, i formació 
en informàtica per poder gestionar la tasca del casal.  

- El coordinador de la comissió de la revista El Roure comenta que ha acordat amb l’alcalde 
una entrevista per al proper número de la revista i proposa que cada casal li faci arribar 
una pregunta que ell plantejarà a l’alcalde. Així, l’entrevista serà de tots els casals.  
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- El representant del casal de l’Obra social de la Caixa demana que a les properes reunions 

es pugui disposar d’un micròfon per a no forçar la veu. També proposa que a cada centre 
cívic, aquest Nadal, hi hagi un cartell que digui No volem guerres.  

- Casal de Taialà: ja reben suport a la gestió des del centre cívic i diu que tot va bé, que 
tenen força gent a les activitats. 

- Casal Sant Narcís: reben suport del centre cívic per a les gestions i també tenen 
contractada una gestoria. Recolza la proposta del trenet que ha fet la representant del 
Mercadal-Barri Vell i demana que s’arregli ja el sistema de calefacció i aire condicionat del 
centre cívic. Fa 5 anys que no funciona i no es pot continuar així.  

- Casal de l’Eixample: Informa que aviat podran disposar d’un local nou, recolza la petició 
del trenet i manifesta el descontent per què circulen els patinets i bicicletes per les 
voreres, posant en perill la gent, especialment les persones grans. 

- Casal Pont Major: Reben suport des del centre cívic però consideren que no hi ha suficient 
personal. Hi ha un bon grup de nens del barri, que no poden accedir a activitats 
extraescolars i utilitzen el centre cívic com a lloc de jocs, causen molèsties de vegades. Les 
activitats de la gent gran i els dels nens no son gaire compatibles. També comenta que les 
voreres del barri son massa petites i no tenen els problemes de les bicis i patinets però 
que els patinets haurien de tenir una assegurança a tercers per si fan mal a algú. També 
reivindica el trenet.  

- El representant de les aules d’extensió universitària creu que el nom més adequat per 
definir les persones majors de 65 anys és el de gent amb experiència i molt de temps. 
Proposa que fem les coses en positiu, educar la gent en civisme per circular correctament 
per la ciutat, i no tan sancionar. Fa també la proposta de crear xarxes d’amics en els barris 
per combatre la soledat no volguda.  

- El Casal de Can Gibert del Pla manifesta que reben suport del centre cívic i que tot va bé.  

La regidora de Ciutat que Cuida expressa alguns temes de polítiques generals. Comenta que 
estem en un temps de canvis importants i que cal reorganitzar de nou alguns temes com la 
convivència dels cotxes i les bicicletes. El canvi climàtic obliga a repensar el sistema de 
desplaçaments de la ciutat i tot això s’anirà regulant properament, com el procés de pacificació 
del trànsit, amb aparcaments a les entrades de la ciutat i llançadores per a desplaçar els 
conductors. També cal que les escoles, els agents de barri (que tornen als barris) i les famílies 
eduquin en civisme. Son polítiques que cal dissenyar i ordenar i que es farà.  

També explica que s’iniciarà un estudi seriós per dissenyar un model de ciutat que sigui amigable 
amb la gent gran. Es tracta de veure quin son els interessos de la gent gran, quants perfils 
diferents hi ha i planificar les polítiques de gent gran a la ciutat en funció d’aquesta diversitat.  

 

ACORDS 

1.- Lluís Torner ens informa que el dia 15 de desembre, a l’Aula Magna de la Casa de Cultura, 
presentarà dos llibres, un d’ells de poesia.  

2.- Fer les reunions de la comissió Gent Gran i Ciutat trimestralment. Lourdes proposarà el 
calendari de reunions per a tot l’any 2024 properament. 

Girona, 28 de novembre de 2023 


